
Zápis ze schůze 23.3.2024 

 

ČVRS schůze výboru ČVRS – Olomouc 

Přítomni: ernest, fišer, hejsek, chrapek, němčanský, němec, rejmont, vysloužilová 

Omluveni: rusňák, veith 

 

 

a. Kongres ČVRS 2024 

• Zajištěny termíny na rok 2024 i 2025,  

• Témata – SCHVÁLENO 

▪ Pohromy v léčbě i operativě 

▪ DM+DR+DME+RVO 

▪ VPMD 

▪ VR problematika v dětském věku 

▪ Tipy, triky, operativa – aneb jak to dělám já 

▪ Kazuistiky 

• Předpoklady pro sponzoring ČVRS kongresu: 

▪ Výbor se shodl na současné gradaci sponzoringu, kdy maximem je 

gen.partner – zatím deklarovali : AbbVie, Roche, Alcon 

▪ nově se hlásí Bayer (v souvislosti s nástupem E8mg) – uvidíme, jak se 

jejich zájem bude vyvíjet. My jsme samozřejmě pro – Leoš dojedná a 

potvrdí si s agenturou. 

▪ Hovořil jsem na Vejd.dni s jejich slovens.šéfem (Dr. Sližík) – potvrdili 

jsme si zájem o spolupráci mezi CVRS a Bayer. Řekl jsem mu, že 

budeme mít (jako výbor) zájem o jejich mezinárodní webinář (12/6 

CEE webinář – CZ/PL/HU/SK) a potvrdil jsem náš zájem podílet se na 

podzimním RetinaExpert fórum CZ/SK (září 24). 

 

b. Aktualizace doporučených postupů na web. stránkách ČVRS  

• DR/DME – umístěno na web (Němec),  

• RVO – máme obě recenze k dispozici (Řehák + Heissigerová) – 

předal jsem Honzovi Nemč. 

• S Jirkou Řehákem domluveno k publikaci do podzimu 

• VPMD – (Hejsek, Němec) předloží na VR škole první draft 

k připomínkám výboru.  

• Zapracování recenzí do ČOS, na ČVRS kongresu def. znění  

• Vše směřujeme k tomu, aby základní Guideliny byly odpracovány 

tímto výborem do voleb v roce 2025 

• Zbývají nám Akutní stavy: Amoce – Olda (již před dvěma roky 

avizoval, že není třeba měnit předešlou verzi, přesto prosím o 

znovuprojití, zda tento názor trvá), Endoftalmitida – Leoš, Jarka H., 

a traumata – Štěpán. 

• Honza Er. navrhuje ještě téma Maligní glaukom – má dobře 

zpracované E.Klofáčová (a můžeme přibrat i M.Fichtla) – nebylo 

námitek. Oslovím je. 

 

c. VR škola 

• Výbor projednal návrhy variant zajištění techniky pro VR školu předložené 

Míšou Novákovou: 



1. 3 stanice (1x Askin stroj/Alcon mikroskop + 2x Alcon stroj/Alcon mikroskop) + simulátor. 

Alcon by zajistil všechny mikroskopy.  
2. 3 stanice (Askin stroj/Spirit mikroskop + 2x Alcon stroj/Alcon mikroskop) + simulátor 
3. 3 stanice (Askin stroj/Alcon mikroskop + Alcon stroj/Alcon mikroskop + Spirit stroj/Spirit 

mikroskop) + simulátor 

• Výbor po diskuzi odsouhlasil třetí variantu a pověřil Honzu Er. Projednáním 

tohoto návrhu s M. Novákovou, včetně stanovení jejích podmínek pro takové 

řešení, protože nese hlavní organizační zátěž VR školy. 

• Pokud by podmínky nebyly firmou Spirit M.akceptovány, kloní se výbor 

k variantě první. Termína na rok 2024 stanoven 29/5-1/6 

• Výbor zároveň odsouhlasil, že nyní domluvené podmínky budou platně pro 3-

leté období. Po tomto období bude ČVRS revidovat výhodnost nastavení 

podmínek VR školy a případně zohledňovat nabídky dalších firem. 

• Kredity pro školu – zajistí Leoš – prosím program (použít ten který již máme) 

s tématy a přednášejícími již od středy večera do soboty do poledne - výborně 

kreditováno. 

• Evidence odvedené práce – přednášky/wetlaby – odměny symbolické, ale jinak 

nelze finančně utáhnout – návrh 2000 Kč za den přítomnosti a práce (max tedy 

5000 Kč za školu). Smlouvy/dohody připraví Leoš dle skutečné přítomnosti. 

Výbor schválil. 

• Stav frekventantů na 2024: kapacita obsazen 

• Cena pro školence 15.000 Kč. Odsouhlaseno.  

• Materiál:  

▪ metylcelulosa, šití, membrane blue, triam, stříkačky, jehly (pořizujeme 

všichni z pracovišť – únor až květen, zbytky) 

▪ nástroje, kanyly (pořízeno – dostatečné, sklad UVN) 

▪ držák pro bulby – fixační hlava (pořízeno, sklad UVN) 

▪ buničina, sušení, rukavice S, M a L (lékárna) 

▪ tácy pod nástroje (Monínec, 4x) 

 

 

d. Aplikační centra 

• Výbor projednal vývoj centrové léčby v posledním období – info Němec 

(včetně info z kulatého stolu Zdravotních novin – VZP, SZP, MZ, ČOS, 

ČVRS, Sapoch) 

• Výbor dále projednal výsledky Revizních zpráv z několika Aplikačních center. 

Zásadně nesouhlasíme s některými hromadně (a vlastně jednotně) se 

vyskytujícími závěry VZP uváděnými ve zprávách.  

• Výbor pověřil Pavel N. formulací postoje k závěrům VZP v uvedených 

revizních zprávách. Text předán ke kontrole Hoza N. a Daniela V. 

• Po úpravách budeme text posílat jako oficiální stanovisko do Aplikačních 

center, a požádáme o stanovisko právníka ČLK, na návrh Honza N. – oslovíme 

ještě komerčního právníka. 


